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§ 1 Godkännande av dagordningen, val av justerare, tid för justering 

Dagordningen godkändes. Till justerare utsågs ordförande Barbro Karlsson 
och vice ordförande Stig Åström. Justering sker torsdag 7 februari. 

 
§ 2 Anmälan av protokoll från föregående sammanträde  

Protokoll från rådets sammanträde 2008-01-14 anmäldes. 
 

§ 3 Aktuellt från nämndsammanträdet 2008-01-24 
Redogjordes kortfattat för den information som SL lämnade om upprust-
ningen av tunnelbanans Farstagren under perioden 25 mars – 17 augusti. 
 

§ 4 Ärenden till nämndsammanträdet 2008-02-14 
Ärende nr 2: Verksamhetsberättelse 2007 
Rådet konstaterade att förvaltningen gärna berättar om det positiva som har 
hänt under året men mera sällan tar upp problem av olika slag. Det är vik-
tigt att en verksamhetsberättelse också kan vara självkritisk så att brister 
kan tas upp, diskuteras och om möjligt åtgärdas. Exempelvis berörs inte 
alls de problem som uppstått inom projektet ”Anhörigstöd” (ärendet sid 
14-15) eftersom lokalfrågan inte har kunnat lösas. Bristen på lokal under 
en stor del av projekttiden har medfört att samverkan med frivilligkrafter 
inte har kunnat utvecklas på det sätt som har varit ett grundläggande syfte 
med projektet. 
 
Rådet ifrågasatte också att närvårdcentralen i Hökarängen inte nämns med 
ett ord i stycket med rubriken Samarbetet med landstinget (sid 15). När-
vårdcentralen har varit ett oerhört intressant projekt som har visat på förde-
larna med samarbete mellan kommun och landsting. Detta borde definitivt 
ha tagits upp i verksamhetsberättelsen. 
 
På fråga från Inga Lill Lindgren om servicetjänster för äldre (sid 34) berät-
tade Per-Ove Mattsson att det planerade samarbetet med frivilligorganisa-
tioner går ut på att sprida information om fixartjänsten via dessa organisa-
tioner. 
 
Ärende nr 7: Svar på skrivelse om åtgärder för att rädda sjön Magelungen 
Rådet ansåg att det är viktigt att stadsdelsnämnden framför till Stockholm 
Vatten att det är angeläget att åtgärderna för Magelungen genomförs sna-
rast. 
 
Ärende nr 10: Förslag till riktlinjer för köhanteringssystem inom äldreom-
sorgens vård- och omsorgsboenden 
Rådet ansåg att hela förslaget bör omarbetas och därefter skickas ut på ny 
remiss. Man menade att det är orimligt att kräva att den äldre ska lämna 
besked om erbjuden plats inom tre dagar och att hon/han ska ha flyttat in 
inom sju dagar.  
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§ 5 Information från förvaltningen och avdelningen för äldreomsorg  

Från föregående sammanträde: Om projektet ”Anhörigstöd” rapporterades att 
projektet kommer att använda en lokal på Edö äldreboende. Den del av pro-
jektbudgeten som ska finansiera samarbete med frivilligkrafter är bland annat 
avsedd för studiecirklar, väntjänst och en tjänst som innebär att en diakon från 
Söderledskyrkan finns tillgänglig för enskilda samtal. Möjligheten att ordna en 
väntjänst som är gemensam för alla pensionärsföreningar har diskuterats i pro-
jektets referensgrupp. När projektet nu har en lokal kommer projektledaren att 
återuppta samtalen med pensionärsföreningarna om hur samarbetet kan vidare-
utvecklas.  
 
Rådet kritiserade att projektlokalen inte finns centralt i Farsta centrum eftersom 
en mer isolerad lokal på Edö i Farsta strand gör det mycket svårare att förverk-
liga syftet om ett öppet och brett samarbete med olika frivilligkrafter, med loka-
len som en gemensam samlingspunkt. 

 
§ 6 Övriga frågor  

• På fråga från Gun Forss upplyste Per-Ove Mattsson rådet om att den 
lokalbehovsinventering som rådet har genomfört inom sina föreningar 
kommer att utgöra underlag till förvaltningens svar på skrivelsen från 
(s) om lokaler för pensionärsföreningar. Svaret kommer troligen att re-
dovisas vid nämndens sammanträde den 25 mars. 

• Rådet undrade när förvaltningen kommer att informera om möjligheten 
att söka föreningsbidrag 2008. Sekreteraren meddelade att frågan har 
tagits upp med avdelningschef Lena Rabe och att information förhopp-
ningsvis kan ges inom kort. 

• Stig Åström berättade om ett TV-inslag från ett äldreboende i Kiruna 
där man serverar undernärda äldre ett enkelt kvällsmål vid 22-tiden. 
Resultatet har varit mycket gott: de äldre äter bättre även under dagen 
och går upp i vikt. Stig menade att det vore intressant att pröva detta 
även i Farsta. Per-Ove Mattsson hänvisade till pågående kostprojekt 
och menade att det förmodligen görs liknande insatser här. Biträdande 
avdelningschef Thomas Kultti lovade hålla ögonen både på detta och 
andra intressanta satsningar inom äldreomsorgen inom ramen för sitt 
uppdrag att stödja utvecklingsarbetet i verksamheterna. Thomas berät-
tade om en satsning vid äldreboenden i Gustavsberg inom Värmdö 
kommun, där man bland annat ställer ut en fikavagn på kvällen, något 
som har resulterat i både bättre sömn och en ökad social samvaro bland 
de boende. (En rapport om olika projekt i Gustavsberg, ”Socialt inne-
håll i dagen för äldre”, delades ut till rådet när mötet hade avslutats.) 
Barbro Karlsson påpekade att man vid olika satsningar även måste se 
till helheten. Förändringar i mattider påverkar ju till exempel även per-
sonalplaneringen. 
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• Per-Ove Mattsson berättade att stadens Utrednings- och statistikkontor 

(USK) har genomfört en enkätundersökning om kvaliteten inom hem-
tjänsten i Farsta. Resultatet kommer att redovisas vid ett kommande 
nämndsammanträde. 

 


